
Referat af generalforsamling i SØD torsdag d. 26. april 2016 
>  
>  
> Dirigent: Martin Lund 
> Referent: Carina Dahl 
> Deltagere: 16 deltagere i alt: Astrid Mikél Jensen, Bjarne Høj Lauridsen, Gert Kobbelgaard, Martin Lund, 
Henrik Korsholm, Kjeld Lynge, Niels Agger, Lars Olesen, Hans Rude, Vibeke Arenkiel, Finn Ole Madsen, Lars 
Holst Pedersen, Ulla Torpe, Henrik Agerholm, Carina Dahl + Carsten Jensen fra DDDs hovedbestyrelse. 
> Dirigenten konstaterede at generalforsamlingen var indkaldt rettidigt og gældende regler overholdt. 
>  
> Bestyrelsens beretning 
> Bestyrelsens beretning blev læst op af formand Henrik Agerholm. 
> Der var lidt snak efterfølgende ang. nogle af emnerne: 
> Hvad skal der til for at få folk til at komme? 
> Ingen gode bud. 
> Carsten Jensen: Det er generelt det samme i alle lokalforeningerne. Gennemsnitsalderen i foreningen 
stiger 1 år for hvert år der går. De unge deltager ikke. Svært at fange dem. 
> Der er større arbejdspladser, der er mere specialiserede – folk holder sig til dette. 
> Det faglige fås i sektionerne. 
> Mange betaler til lokalforening, men kommer ikke til arrangementer. 
> Lokalforeningerne vil nok dø ad åre. 
> Martin spørger ind til om DDD så også vil dø på sigt, hvis lokalforeningerne ikke længere er der. Så er der 
nemlig pludselig langt til Kbh og DDD. 
> Man kan spørge de unge, hvad de vil... 
> Henrik Agerholm prøvede at ringe til alle nye for nogle år siden – men de sagde at de havde nok... 
> Lars Holst: Evt. lade folk byde ind med idéer til arrangementer og så kunne foreningen støtte op 
økonomisk/arrangementsmæssigt. 
> Hvad kan man opnå med medlemskab? 
> Henrik Agerholm: Er det afstanden? Er der for langt fra Vejle til Sandvad Kro? ‐ Det mener de deltagende 
jo ikke. 
> Martin: Meld ud efter arrangementet med fotos og hvor godt det var – mail + Facebook. 
>  
> Regnskab og budget 
> Regnskab fremlagt af kassér Lars Holst. Revideret af Bjarne Høj Laurdisen go Hans Rude – Godkendt. 
> Lars arbejder stadig på af afvikle fonde via Civilstyrelsen til noget der ligner. Der er check på at der ikke 
fraført penge fra de konti som fondene har. 
> Regnskabet er godt – vi har midler til at gøre noget – og prøve at lokke nye til. 
> Ros til Lars for hårdt arbejde – det var svært at få konti og dankort! 
>  
> Fastsættelse af kontingent 
> Uændret 200,‐ pr. kvartal. 
> Egenbetaling til møder – den gamle Vejleforening gjorde det – og det gik OK. 
> OK med betaling for ægtefæller ved sociale arrangementer. 
> Bestyrelsen må styre, hvornår der er brug for egenbetaling. 
>  
> Rejsegodtgørelser for foreningens repræsentanter Der er brugt  
> ADO‐takster og ikke PDO – de er mere rimelige. 
> Fortsætter med ADO‐takster. 
> Bestyrelsen har fået 1000,‐/person/år til kørsel mv. 
> I gamle Vejleforening fik man 2000,‐ 



> Der er opbakning til at sætte op til 2000,‐/person/år. 
>  
> Forslag fra medlemmer 
> Der er ingen forslag fra medlemmer. 
>  
> Valg af formand 
> Henrik Agerholm er valgt for 2 år – og fortsætter derfor endnu et år. 
>  
> Valg af bestyrelsesmedlem 
> Henrik og Ulla er valgt for 2 år og fortsætter 1 år endnu. 
> Carina og Lars er på valg. Lars modtager genvalg. 
> Bonnie Horne Møller fra Vrønding Dyreklinik har indvilliget i at stille op til valg og da der ikke er andre 
kandidater vælges Lars og Bonnie for 2 år. 
>  
> Valg af suppleanter 
> Kjeld Lynge Madsen og Henrik Korsholm Larsen. 
>  
> Eventuelt 
> Indlæg af Carsten Jensen – formand for DDD. 
>  
> DDD's vision 2015 
> ∙Dyrlægerne stærk organiserede og markant profil i samfundet ∙Alle  
> dyrlæger skal finde de attraktivt at være medlem ∙Fremme dyr og  
> menneskers velfærd 
>  
> 15 regionalforeninger 
>  
> Emner 
> ∙Rådgivningsaftaler kvæg 
>  
> ∙Veterinærforlig 3 
> oDDD overskifter 
> §Antibiotikaresistens (vægtet gult kort, vægtet på type antibiotika)  
> §Beskyttelse mod smitsomme sygdomme §Sundhedsrådgivning (fjerkræ –  
> fratræk pr. kg ved behandlede flokke, dvs nogle flokke behandles bare  
> ikke og høj dødelighed accepteres) 
>  
> ∙Arbejdsløshed for dyrlægerne 
> o2,5‐3 % i 1990 – svarer til jobskifte o.lign. 
> oCa. 4‐5 % nu. 
> oNydimmenterede 40% (år 2 ‐ 11 %, år 3 på linie med gennemsnit – men  
> det vides ikke om de sidder i Netto eller har rejst ud af landet for at arbejde) oFødevarestyrelsen skal 
spare 40 mio. kr. => afskedigelse, evt også blandt dyrlæger. 
> §Pressemeddelelse 6. april 2016 
> §Opgaver vil blive fjernet => faglighed forsvinder §Forsvinder  
> dyrlægejobs => forhøjet ledighed 
>  
> ∙MRSA 
>  
> ∙Det veterinære beredskab 



>  
> ∙Veterinæruddannelsen 
> oVet. Bæredygtighed 
> oAVMA akkreditering – akkreditering i den amerikanske dyrlægeforening  
> Det lykkedes desværre ikke at få den idet lederen af skolen ikke er dyrlæge.... 
> Først var der for få operationer og obduktioner – det er rettet til –  
> og så falder det på lederen. 
>  
> Japan åbner for dørene for import af dansk oksekød – fødevaresikkerhed via dyrlæger. 
>  
> Danske universiteter rykker på på international rangliste – den danske dyrlægeuddannelse er nr. 10 
(sidste år nr. 17) i verden. 
>  
> DDD's politiske aktivitet: Der regnes med at DDD siger sandheden – god troværdighed. 
>  
> ”Tag ansvar for katte” video på sociale medier – set af 700.000. 
> Find ejer, find en med ansvar. 
> Politikere vil dog ikke røre ved det og lave lovgivning på området. 
>  
> Samarbejdspartnere 
> ∙Fødevareministeriet 
> ∙Fødevarestyrelsen 
> ∙Sundhedsstyrelsen 
> ∙Sundhedsministeriet 
> oDet nationale antibiotika råd 
>  
> DDD i medierne: 
> ∙Pressemeddelelser 
> ∙DDD hjemmeside 
> ∙Interviews til artikler 
> ∙Interviews til TV 
> ∙Folkemødet på Bornholm 
> ∙Twitter 
> ∙DVT 
>  
> Ny struktur i hovedbestyrelsen: formanden for hver faggruppe (smådyr, hest, kvæg, svin, biomedicin, 
samfund sundhed og velfærd) er automatisk med i DDDs hovedbestyrelse. Biomedicin og samfund sundhed 
og velfærd stiller også med deres næstformand. 
> Der er 9 medlemmer i alt incl. formanden for hovedbestyrelsen. 
> ADO + PDO får 1 observatør hver. 
> Som det er nu er det 6 valgte medlemmer. 
> Hovedbestyrelsen skal kunne fyres hvis ikke det duer. 
>  
> Regionalforeninger 
> ∙Inden ændringer i regionalforeningerne 
> ∙15 regionalforeninger lige nu, men der vil nok komme flere  
> sammenlægninger 
> ∙25‐250,‐ pr. kvartal at være medlem. 
> ∙SØD ligger gennemsnitligt i forhold til aktivitet for deltagerantal. 
>  



> DDD mission: At fremme dyrs og menneskers sundhed og velfærd samt at medvirke aktivt til gode 
arbejdsvilkår for medlemmerne. 
>  
> Mvh afgående sekretær Carina Dahl Tellerup 
>  
 


